
2. 3. 2009
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Souhrn významných legislativních událostí
23.2. – 1.3. 2009
Vládní výbor pro dětská práva chce otevřít diskusi o vzniku instituce dětského ombudsmana. Ministři
by o záležitosti měli diskutovat 6. dubna na předsednické konferenci "Evropa přátelská dětem".
Novinářům záměr představila předsedkyně vládního výboru pro práva dětí Eva Vaníčková.
Konference bude spojena také se zahájením kampaně proti násilí na dětech.

Vláda

26. února 2009

Kocáb podpoří vznik instituce dětského ombudsmana
Vládní výbor pro dětská práva chce otevřít diskusi o vzniku instituce dětského ombudsmana. Ministři
by o záležitosti měli diskutovat 6. dubna na předsednické konferenci "Evropa přátelská dětem".
Novinářům dnes záměr představila předsedkyně vládního výboru pro práva dětí Eva Vaníčková.
Konference bude spojena také se zahájením kampaně proti násilí na dětech.

Poslanecká sněmovna

25. února 2009

Sněmovna se sejde 3. března kvůli DPH a násilí na stadionech
Sněmovna by se měla v úterý 3. března mimořádně sejít, a to hned dvakrát. O svolání první schůze
kvůli novele o dani z přidané hodnoty požádala skupina koaličních poslanců. Žádost o druhou schůzi
podali zákonodárci ČSSD, a to nejspíš kvůli násilí na stadionech. ČTK to dnes řekl mluvčí předsedy
sněmovny Dušan Veselý. Zasedání už šéf dolní komory svolal.

Lidovci navrhnou sněmovně snížit počet poslanců o jednoho na 199
Lidovci navrhnou sněmovně při projednávání návrhu novely ústavy, která by umožnila přímou volbu
prezidenta, změnit počet poslanců z nynějších 200 na 199. Expertní jednání KDU-ČSL se dnes také
shodlo na tom, že vládní návrh změny volebního systému se pohybuje na hraně ústavnosti, protože
by prý mohl ve vyhrocené situaci znamenat i desetiprocentní bonus pro vítěze, tedy 20 mandátů. O
výsledcích jednání novináře informoval předseda KDU-ČSL Jiří Čunek.

Realizace státních maturit příští rok je podle poslanců ohrožena
Státní maturity, s nimiž se počítá již v příštím roce, se podle členů sněmovního školského výboru
možná vůbec nestihnou připravit. Martin Mach, nový šéf Centra pro zjišťování výsledků vzdělávání
(CERMAT), které má přípravu maturit na starosti, dnes poslancům nedokázal jejich obavy vyvrátit.

26. února 2009

Poslanci budou rozhodovat o změnách příspěvku na péči
Lidé pobírající příspěvek na péči ve výši 2000 korun by mohli brzy přijít o část těchto peněz.
Ministerstvo práce a sociálních věcí (MPSV) navrhuje rozdělit příspěvek na 800 korun vyplácených



hotově a 1200 až po předložení potvrzení o objednání pečovatelské a jiné sociální služby. Někteří
lidé prý totiž dávky zneužívali. Změny přináší novela zákona o sociálních službách, kterou dnes
projednávali členové sněmovního sociálního výboru.

28. února 2009

MfD: Vlček chce poslancům za neomluvené absence krátit plat
Předseda poslanecké sněmovny Miloslav Vlček (ČSSD) chce v březnu předložit návrh, aby byli
poslanci s velkou neomluvenou absencí trestáni srážkou části platu. Informuje o tom Mladá fronta
Dnes (MfD).Politické strany na to zatím reagují chladně.

1. března 2009

Tři hejtmani ČSSD dnes složili v Olomouci svůj poslanecký mandát
Hejtmani ČSSD Radko Martínek z Pardubického, Martin Tesařík z Olomouckého a Michal Hašek z
Jihomoravského kraje dnes oficiálně rezignovali na funkce poslanců. Notářský zápis, ve kterém se
vzdali poslaneckých mandátů, předali dopoledne v Olomouci předsedovi Poslanecké sněmovny
Miloslavu Vlčkovi. Čtvrtým poslancem ČSSD, který získal hejtmanské křeslo, je David Rath, ten se
mandátu vzdát nehodlá.

Senát

24. února 2009

Lisabonskou smlouvu by Senát mohl projednávat možná až v květnu
Lisabonskou smlouvu by Senát mohl opět projednávat možná až na své květnové schůzi. Zejména
díky senátorům ODS počká na schválení prováděcích novel jednacích řádů sněmovny i Senátu. Ty
mají zabránit vládě v převodu pravomocí na unijní úroveň bez souhlasu obou komor parlamentu.
Sněmovna by je měla schvalovat na schůzi, která by měla začít 17. března, Senát pak v dubnu, řekl
po večerním jednání vedení obou komor předseda Senátu Přemysl Sobotka (ODS).

Ministerstvo spravedlnosti

24. února 2009

Pospíšil chce, aby se Bašný vrátil do funkce, odvolal Křivance
Praha 24. února (ČTK) - Ministr spravedlnosti Jiří Pospíšil chce, aby se Adam Bašný vrátil do funkce
šéfa liberecké pobočky Krajského státního zastupitelství v Ústí nad Labem. Pospíšil to dnes řekl
novinářům s tím, že odvolal ústeckého krajského státního zástupce Jiřího Křivance, který Bašného
minulý týden sesadil z vedoucí funkce.

Pozn.:

Ústavní soud je přetížen, poslanci v Brně jednali o řešeních
25. února 2009 - Ústavní soud (ÚS) je dlouhodobě přetížen. Soudcům by pomohlo například to,
kdyby nemuseli zevrubně odůvodňovat usnesení, jimiž odmítají zjevně neopodstatněné stížnosti.
Podnětů by také nejspíš ubylo v případě zpoplatnění řízení před ÚS. O možnostech řešení situace
dnes jednali s vedením soudu členové sněmovního ústavně právního výboru. ČTK to zjistila od
účastníků schůzky.



Ministerstvo chystá plán proti krizi, má řešit výpadek pojištění
25. února 2009 - Ministerstvo zdravotnictví chystá protikrizový plán, díky němuž chce zvládnout
letošní propad ve výběru zdravotního pojištění. Předložit se ho chystá do několika týdnů. Na jednání
sněmovního zdravotního výboru to dnes řekla ministryně zdravotnictví Daniela Filipiová (ODS).
Podle odhadů zdravotních pojišťoven by výpadek jejich příjmu mohl činit osm miliard korun.

Návrh ČSSD: Odškodné od evropského soudu by nemělo ovlivnit dávky
25. února 2009 - Získané odškodnění od Evropského soudu pro lidská práva či od jiných
mezinárodních institucí by v budoucnu nemuselo mít vliv na přidělování a výši sociálních dávek.
Nemuselo by se započítávat do příjmu žadatelů, který úředníci kvůli podporám posuzují. Navrhlo to
40 poslanců ČSSD, kteří se podepsali pod novelu o životním a existenčním minimu. Zákon v brzké
době projedná vláda, poté poputuje do sněmovny.

LN: Podle expertů neměl ministr Pospíšil právo odvolat Křivance
26. února 2009 - Podle některých právníků a expertů na správní právo neměl ministr spravedlnosti
Jiří Pospíšil (ODS) právo odvolat ústeckého krajského státního zástupce Jiřího Křivance. Píšou to
Lidové noviny (LN). Pospíšil Křivance odvolal, protože nesouhlasil s jeho postupem v případu
sesazení šéfa liberecké pobočky Krajského státního zastupitelství (KSZ) v Ústí nad Labem Adama
Bašného z funkce.

Kocáb: Odnímání dávek neplatičům v Chomutově je nezákonné
26. února 2009 - Ministr pro lidská práva a menšiny Michael Kocáb (za SZ) dnes zopakoval, že
odnímání peněz dlužníkům v Chomutově přímo při výplatě sociálních dávek je nezákonné. Vyzval
starostku města Ivanu Řápkovou (ODS), aby, když volá po dodržování zákona, sama jeho literu ctila.
Kocáb vychází z analýzy ombudsmana Otakara Motejla. Ombudsman podal ministerstvu
spravedlnosti podnět k výkonu státního dohledu nad činností soudního exekutora.

Bursík navrhuje dělit sazby za svoz odpadu podle jeho množství
27. února 2009 - Ministr životního prostředí a šéf zelených Martin Bursík chce rozdělit poplatky za
svoz komunálního odpadu na paušál až do 250 korun a na částku vypočítávanou z jeho množství. Ta
by mohla narůst až na 750 korun, celkově by tak domácnosti s největším množstvím nevytříděného
odpadu mohly ročně za popelnici zaplatit až 1000 korun. To je dvojnásobek současného maxima.
Bursík tím chce motivovat veřejnost k třídění odpadů. "Nemotivační paušál na hlavu využívá nyní 90
procent obcí," řekl novinářům k návrhu.

Zdroj: ČTK
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